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نیلوفر حامدی و الهه محمدی مشمول عفو شدند
مرکز رسانه قوه قضائیه درباره پرونده نیلوفر حامدی و الهه محمدی توضیحاتی 

ارائه کرد.
به گزارش ایلنا، مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام کرد: تابستان سال جاری بود که 
الهه محمدی و نیلوفر حامدی دو محکوم امنیتی با نوشــتن نامه ای به رئیس 
قوه قضائیه نسبت به اقدامات خود در سال های پیش از دستگیری ابراز ندامت 

نموده و تقاضای عفو و بخشودگی کردند.
خانم ها محمدی و حامدی در نامه ای که به رئیس قوه قضائیه نوشته اند ضمن 
ابراز ندامت از رفتار گذشته شــان متعهد شــده اند مانند زمــان پس از آزادی 
موقتشــان از زندان )ماه های گذشته( هیچ رفتار خلاف قانونی مرتکب نشده و 
نسبت به اقداماتشان در سال های گذشته که منجر به صدور حکم محکومیت 

برای آنان شد نیز ابراز پشیمانی کردند.
پاییز ســال جاری سخنگوی قوه قضائیه نیز اعلام کرد، پس از موافقت رئیس 
قوه قضائیه با ارجاع پرونده این دو نفر به کمیســیون عفو و بخشودگی، مراتب 
در دادگستری استان تهران پیگیری و پرونده مذکور در کمیسیون عفو استانی 
بررســی شد. سپس این پرونده با نظر موافق به کمیسیون عفو مرکزی ارسال 

شده و در این کمیسیون در نوبت رسیدگی قرار دارد.
در نهایت با نظر موافق این کمیســیون نام محکومان مورد اشــاره در فهرست 

پیشنهادی عفو ۲۲ بهمن قرار گرفت.
با موافقت رهبر معظم انقلاب با فهرست پیشنهادی رئیس قوه قضائیه، این افراد 

نیز مشمول عفو قرار گرفتند.

تشریح آخرین وضعیت پرونده واژگونی اتوبوس 
دانش آموزان کرمانی

دادستان عمومی و انقلاب ماهان آخرین وضعیت پرونده واژگونی اتوبوس حامل 
دانش آموزان کرمانی در محور شهداد به کرمان را تشریح کرد.

به گزارش ایلنا، سینا بنی اسد با اشاره به اینکه پرونده این حادثه دلخراش در 
دادستانی ماهان در حال رسیدگی است، اظهار کرد: راننده اتوبوس و مدیر عامل 
شرکت حمل و نقل از روز بعد از حادثه تا کنون بازداشت هستند و مدیر مدرسه 

نیز تحت نظارت قضایی است.
وی اعلام کرد: مدیرکل آموزش و پرورش اســتان، مدیرکل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای استان، مدیرکل راه و شهرسازی استان و رئیس آموزش و پرورش 

ناحیه دو کرمان جهت ادای توضیحات به دادستانی احضار شده اند.
دادســتان عمومی و انقلاب ماهان گفت: دفتر شــرکت حمل و نقل مذکور با 

دستور قضایی پلمب و کد فعالیت آن غیر فعال شده است.
بنی اسد بیان کرد: اتوبوس بر اساس نظریه پلیس راه دارای نقص فنی مستمر 
بوده، به گونه ای که یکی از چرخ های عقب از ابتدا فاقد سیستم ترمز بوده است.

وی اضافه کرد: طبق تحقیقات بعمل آمده فرســودگی ناوگان مشهود است و 
اتوبوس سانحه دیده ولوو B ۱۲ مدل ۱۳۸۲ بوده است.

عدم رعایت کامل پروتکل های اردویی از سوی مدرسه
دادستان عمومی و انقلاب ماهان گفت: آیین نامه اجرایی اردو های دانش آموزی 
به صورت دقیق و کامل از سوی مدرسه و آموزش و پرورش رعایت نشده است.

بنی اسد خاطرنشان ساخت: برای اردو مدرسه می بایست با یک شرکت حمل 
و نقل معتبر قرارداد منعقد می شد، اما در این رابطه مسئولان مدرسه فرزانگان 
کرمان به صورت شــخصی با رانندگان توافق کرده و شــرکت حمل و نقل هم 

صورت وضعیت را صرفا بر اساس اظهارات رانندگان تنظیم کرده است.
وی گفت: طبق دســتورالعمل های موجود می بایســت در هر اتوبوس یک نفر 
سرپرســت یا مربی هم جنس با دانش آموزان )خانم( حضور داشته باشد، اما 
تحقیقات اولیه حاکیســت در اتوبوس حادثه دیده سرپرســت و مربی حضور 
نداشــت. دادستان عمومی و انقلاب ماهان از رســیدگی خارج از نوبت به این 
پرونده در شــعبه دادستانی ماهان خبر داد و تاکید کرد:دستگاه قضایی بدون 
اغماض و مماشــات با تخلفات و جرایم صورت گرفتــه در این رابطه برخورد 

خواهد کرد.

عدلیه

نائره جنگ بر فراز دماوند خاموش
ادامه از صفحه 1

در یــک جمع بندی کلی، دریچه ای که ترامپ برای مذاکره با ایران تلویحا 
گشوده است آنقدر تنگ و کوچک است که عبور از آن ناممکن می نماید.

به واقع، نظر ترامپ عقب نشینی ایران در تمامی عرصه هاست و با تجاربی که 
طی 4 سال دوری از قدرت اجرایی به دست آورده است بر آن است که از بعُد 
سوم شطرنج نظریه جوزف نای وارد مذاکره با ایران شود و بدون شک موضوع 
ورود ایران به اف ای تی اف و قبول کنوانســیون های ســی اف تی و پارلمو را 
خواســتار خواهد شد. ترامپ طبق آنچه در فرمانش در مورد ایران آمده است، 
خواستار حل اختلاف و گفتگو برای دستیابی به توافق نیست. این فرمان با چانه 
زنی برای منفعت گروهی یا منفعت دوجانبه مغایرت دارد. در چنین شرایطی در 
تئوری مذاکره که توصیف ابعاد آن طولانی و در حوصله این مقاله نیست نشانه 

ای از گفتگو برای سود متقابل هر کدام به نسبتی دیده نمی شود.
از این ســو کســانی هســتند که با اعتقاد و باور به مصیبت صحرای کربلا 
خواســتار جنگی تا آخرین توان و منجر به شهادت و رستگاری اند و در مقابل 
»همه یا هیچ« ترامپ متکبر، »همه یا هیچ« نیستی بخش این دنیایی را به طور 

جدی و با عشق به دست یابی به دنیای معنوی باقی طلب می کنند.
در کنار این باورمندان و عاشقان شهادت، عده ای از فرصت طلبان دنیا دوست 
متنعم از لذایذ این جهان، با ثروت های افسانه ای که از طریق فساد و رانت کسب 
کرده اند نیز با ترویج و تبلیغ همین اندیشــه حسینی بر آنند که جنگی همه 
جانبه و ویران گر در ایران در گیرد تا آنان از نعمت چند پاســپورت با نام های 
مستعار و حســب آنچه خود، مصلحت نظام یا مسائلی از این دست می نامند 
برخوردار شوند و با پدیدار شدن نائره جنگ، بر سر دلارهایشان در حساب های 
ناشناخته گوشه کنار جهان بروند و خود را از یک بازخواست احتمالی و محاکمه 

که این همه پول و ثروت را از کجا و به چه وسیله کسب کرده اید برهانند.
جنگ برای اینان رهایی بخش و شــیرین اســت چرا که همه چیز به هم 

می خورد و کسی به کسی نخواهد بود.
این گروه از طالبان جنگ، منادیانی هســتند از موضع مثلا خیلی انقلابی، 
آمریکا ستیزی و ضد استکبار جهانی که اهداف توصیف شده را در جنگی نابرابر 
و ظالمانه به قیمت قربانی کردن مردم و سرزمین ایران دنبال می کنند. لذا اینکه 
بعضی از سیاســیون، خواه اصول گرا یا اصلاح طلب و فراتر از آن، کسانی که به 
عقلانیت سیاسی مراجعه می کنند و در مورد یک مذاکره اصولی و چارچوب دار 

نظر می دهند باید گفت دچار نوعی توهم آگاهانه هستند.
مذاکره ای با همان تعاریفی که گفته شــد در میان نیســت. لذا با توجه به 
زمینه های اعتقادی باورمندان شــهادت طلب در جنگی مهیب و خانمانسوز با 
آمریکا و یا تلاش فاسدان چند پاسپورته فرصت طلب که واقعا در قدرت موجود 
تعیین کننده و تاثیرگذار و در میان بعضی از اقشار مردم نفوذ دارند باید گفت 
احتمال نائره جنگ به رغم گفته ترامپ که در جست وجوی جنگ نیست وجود 
دارد، زیرا ترامپ، رئیس جمهور دور چهل و هفتم آمریکا، غیر قابل پیش بینی، 
انتقام جو، با تصور قدرت برتر جهان و اعتلای آمریکا و باور به از دســت رفتن 
فرصت های آمریکا در دولت بایدن، اهل مذاکره برای حقوق تطبیقی با منافع دو 
طرف نیست، بلکه فرمانش نوعی تقاضای عقب نشینی ایران بدون جنگ است.

ترامپ در دوره قبل ریاست جمهوری اش در مقابله با ایران از مکانیزم ماشه 
و حمایت کشــورهای اروپایی برخوردار نبود، افکار عمومی جهان را در مقابل 
زورگویی های خود می دید و گروه های مسلح سازمان یافته ای را در عراق، لبنان، 
غزه، یمن و غیره در برابر خود داشــت، ولــی اکنون گمان دارد که اینها دیگر 
توان مقابله با متحدش یعنی اســرائیل را ندارند. او، حوثی ها را چندان قوی و 
سازمان یافته نمی بیند زیرا به زعم وی، حملات حوثی ها به کشتی های آب های 
دوردست آنان را از حمایت افکار عمومی جهان و بسیاری از کشورهای منطقه 
محروم کرده و ضربه پذیری این جریان را افزایش داده است. به گونه ای که کسی 

از آمریکا و انگلستان نمی پرسد که چرا حوثی ها را زدید.
لذا ترامپ جدید را باید همانطوری که هست دید، نه آنگونه که ما می خواهیم. 
در عین حال، در میان جمهوری خواهان آمریکا نظرات عدالت محور و حق جو 
چنــدان بهایی ندارد. این جریان قدرتمند در آمریــکا، همین که بتواند افکار 
عمومی را با کمک ابر رسانه های خود به جهاتی که می خواهند بکشاند، هر گونه 
اقدام غیر عادلانه و نابرابر در عرصه  بین المللی را مشروع و جایز می داند و از آن 
حمایت می کند. بنابراین به نظر می رســد که امکان نائره جنگ بر فراز دماوند 
خاموش وجود دارد و اسطوره آرش کمانگیر تداعی می شود: »مرز را پرواز تیری 
می دهد سامان، گر به نزدیکی فرود آید خانه هامان تنگ آرزومان کور، ور بپرد 

دور، تا کجا تا چند؟ کو بازوی پولادین و کو سرپنجه ایمان...«.

یادداشت

هشدار ظریف نسبت به دو قطبی سازی
معاون راهبردی رئیس جمهور گفت: امیدوارم مسئولین و 
مردم را تکه تکه نکنیم و آنها را قســمت قسمت نکنیم تا 
بتوانیم با همان سیاست وفاق که آقای رئیس جمهور مطرح 

کرده، بتوانیم بیانیه گام دوم انقلاب را پیش ببریم.
محمد جواد ظریف معاون راهبردی رئیس جمهور، پیرامون 
تحقق بیانیه گام دوم انقلاب اهتمام مسئولین به اجرای آن 
در ســالگرد ابلاغ آن گفت: به نظر من کل مســئولین هم 
علاقمند به نظام هستند همچنین به انقلاب علاقه دارند و 
معتقد به دستورات رهبری هستند. وی در گفتگو با مهر، 
ادامه داد: امیدوارم مسئولین و مردم را تکه تکه نکنیم و آنها 
را قســمت قسمت نکنیم تا بتوانیم با همان سیاست وفاق 
که آقای رئیس جمهور مطرح کــرده که وفاق میان همه 
باشــد، که حتماً قانون اساســی و رهبر انقلاب مبنای این 
وفاق اســت؛ بتوانیم بیانیه گام دوم انقلاب را پیش ببریم؛ 

بدون اینکه همدیگر را به برخی از مسائل متهم کنیم.

خانه احزاب استان تهران 
تشکیل می شود

دبیر اجرایی خانه احزاب ایران گفت: بر اساس هماهنگی به 
عمل آمده و درخواست بیش از ده حزب ملی کشور ، خانه 

احزاب استان تهران تشکیل می شود.
به گزارش ایلنا، محمد علی تبرایی گفت: اولین جلسه هم 
اندیشــی فردا در محل استانداری تهران با حضور مقامات 
عالی استانداری نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی 
برگزار می شود. عضو کمیسیون ماده ده قانون احزاب ادامه 
داد: با توجه سیاست های جدید ریاست خانه احزاب و هیات 
رئیســه خانه احزاب با همکاری وزارت کشور خانه احزاب 

استان ها فعال تر خواهند شد.

عبداللهی:
طرح استیضاح وزرا با نیات سیاسی 

انجام می شود
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی 
تاکیــد کرد: به جای متهم کردن دولت باید ســعی کنیم 
به آن کمک کنیم تا غیر از آمریکا، کشــورهای دیگر برای 

سرمایه گذاری به ما اعتماد کنند.
بیــت الله عبداللهی، نماینده مردم اهر و هریس در مجلس 
شورای اسلامی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به اینکه طرح 
اســتیضاح وزرای دولت چهاردهم در این مقطع زمانی کار 
درستی نیســت، گفت: دولت چهاردهم به تازگی تشکیل 
شــده و عمر جوانی دارد؛ بنابراین اســتیضاح برای چنین 
دولت تازه کاری هنوز مفهومی ندارد و به نظر می آید نیات 

سیاسی در پی داشته باشد.
وی ادامه داد: مگر تمام مشکلات اقتصادی به خاطر آقای 
همتی اســت؟ درحالی که نهادهایی مانند سازمان برنامه 
و بودجه ، وزارت صمت، راه و شهرســازی و بانک مرکزی 
نیز در چالش های اقتصادی به وجود آمده شریک هستند. 
معتقدم برخی از مشــکلات اقتصادی ما به خارج از کشور 
مربوط اســت.  ضعف ما در تولیــد نیز از دیگر موارد عقب 
ماندگی اقتصادی در کشــور است؛ چرا که به حد کافی در 

کشورمان تولید نداریم. 
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: از سوی دیگر مشــکلات اقتصادی همواره در 
کشــور وجود داشته است و در حال حاضر شدت بیشتری 
پیدا کرده اســت.  بخشی از افرایش دلار ریشه اقتصادی و 
بخشی دیگر ریشه سیاسی دارد. از سوی دیگر در دولت های 

پیشین نیز مشکلات اقتصادی بسیار بود.
 نماینده مردم اهر و هریس در پایان یادآور شد: بنابراین به 
جای متهم کردن دولت باید سعی کنیم به آن کمک کنیم 
تا غیر از آمریکا، کشورهای دیگر برای سرمایه گذاری به ما 

اعتماد کنند.

رئیس مجلس مصوبه گازوئیلی دولت را 
مغایر قانون اعلام کرد

رئیس مجلس در نامه ای به رئیس جمهور، ایراداتی را نسبت 
به مصوبه هیات وزیران درباره تغییر مبنای محاسبه کاهش 
یارانه گازوئیل در معادن عمده و صنایع بالادســتی مطرح 
کرد.به گزارش ایسنا، نامه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
شــورای اسلامی به مسعود پزشکیان رئیس جمهور درباره 

مصوبه یارانه گازوئیل به شرح زیر است:
»جناب آقای دکتر پزشکیان

رئیس  محترم جمهوری اسلامی ایران
بازگشــت به رونوشــت تصویب نامه هیات محترم وزیران 
بــه شــماره ۱۳4۲00/ ت ۶۳۳09 ه مورخ ۱40۳/09/04  
موضوع »آیین نامه اجرایی بند )پ( ماده ۱4 قانون برنامه 
پنج ساله هفتم پیشرفت جمهوری اسلامی ایران«، متعاقب 
بررســی ها و اعلام نظر مقدماتی »هیات بررسی و تطبیق 
مصوبات دولت با قوانین« و مســتندا به صدر ماده واحده و 
تبصره 4 الحاقی به »قانون نحوه اجرا اصول هشتاد و پنجم 
)۸۵(و ۱۳۸ قانون اساســی جمهوری اسلامی و اصلاحات 
بعدی« و مــاده ۱0 آیین نامه اجرایی آن، مراتب متضمن 
بــرای اعلام نظر قطعی جهت اقــدام لازم در مهلت مقرر 
قانونی و اعلام نتیجه بــه اینجانب ابلاغ می گردد. بدیهی 
اســت پس از انقضای یک هفته مهلت مقرر در قانون، آن 
بخش از مصوبه که مورد ایراد قرار گرفته است، ملغی الاثر 

خواهد بود.«

پوردهقان:
هرچه سریعتر تکلیف لوایح پالرمو 

و CFT مشخص شود
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس با تاکید بر لزوم 
تعیین تکلیف هرچه سریعتر لوایح پالرمو و CFT، گفت: 
تصمیم گیری  درباره این لوایح به گونه ای باشــد که منافع 
مردم و فعالان اقتصادی تامین شود. مصطفی پوردهقان در 
 CFT گفت وگو با ایســنا، با اشاره به بررسی لوایح پالرمو و
در مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: فعالان اقتصادی و 
مصرف کنندگان نهایی که نبض بازار را در دست دارند، به 
شــدت تحت تاثیر اخبار سیاسی و اقتصادی قرار دارند لذا 
هر خبر و سینگال مثبتی در حوزه های سیاسی، اقتصادی 
و دیپلماسی می تواند به بهبود حال مردم و اوضاع اقتصادی 
کمک کند. وی افزود: دولت هرچه ســریعتر تکلیف لوایح 
مربــوط به FATF  یعنــی پالرمو و CFT را مشــخص 
کنــد چراکه این موضوع بر اقدامات فعالان اقتصادی، اتاق 
بازرگانی و بخش خصوصی تاثیرگذار اســت. این نماینده 
مجلس در عین حال گفت: البته FATF  موضوعی نیست 
که درباره آن بتوان خیلی سریع نظر داد و یا آن را سیاسی 
و احساسی کرد. این موضوع یک استاندارد بین المللی است 
که همه کشــورها برای مراودات بهتــر اقتصادی ملزم به 

رعایت آن هستند.

ویژه

احزاب

مجلس

کمیســیون های  در   FATF »پرونده 
مجمع در حال بررسی است و مواردی 
در کمیسیون های مربوطه مجمع تایید 
شده است اما اینکه مجمع چه تصمیمی 
سخنگوی  من  که  بگویم  باید  می گیرد 
مجمع نیســتم اما با هر دو کنوانسیون 
موافقــم و از آن دفــاع می کنم.« این 
بخشی از اظهاراتی است که محمدرضا 
مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو  باهنر، 
نظام و دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین 
در یک نشســت خبری درباره بررسی 
تشــخیص  مجمع  در   CFT و  پالرمو 

مصلحت نظام بیان کرد.
موضوعی که بار دیگر این ســوال را به وجود 
می آورد که آیا گــره پرونده لوایح مربوط به 
FATF پس از ۱۵ ســال باز خواهد شد یا 
خیر. در همین راســتا، حشمت الله فلاحت 
پیشه، تحلیل گر مســائل سیاسی و رئیس 
کمیســیون امنیــت ملی مجلــس دهم به 
خبرگــزاری خبرآنلاین گفت: »بســیاری از 
فرصت ها از دســت رفته است. اگر ایران در 
گذشته از وارد لیست سیاه نشده بود؛ امکان 
اینکــه FATF به یک کانون تحریمی علیه 
ایران تبدیل شــود، وجود نداشت. ولی الآن 
ایران در لیســت ســیاه اســت و بانک های 
کشــورهای ایران نیز نمی تواننــد با ما کار 
کننــد. این فرصتی بود که تندروها از منافع 

ملی کشور گرفتند.«
وی ادامه داد: »اگر FATF با پیش شرط های 
گذشــته تصویب شود من معتقد هستم که 
کارشکنی های جدی بر ســر راه ایران برای 

همکاری با این مجموعه و خروج از لیســت 
ســیاه به وجود می آید. آمریکا، اروپا و دیگر 
بازیگران بر ســر پیش شرط ها با ایران دچار 

چالش می شوند.«
مشــروح گفت و گوی حشمت الله فلاحت 
پیشه، رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس 

دهم را در ادامه می خوانید.
پیش بینی شــما از سرنوشــت لوایح 
مرتبط با FATF در کمیسیون مشترک 
مجمع تشخیص چیســت و آیا در این 

دوره به تصویب خواهند رسید؟
 FATF مهم تریــن کاری که در موضــوع
باید کــرد، تهیه گزارش دقیق در راســتای 
منافع ملی اســت. متاسفانه FATF گرفتار 
بازی های سیاســی در ایران شد و نمونه آن 
برنامه اخیر صدا و سیما بود؛ یکی از معدود 
برنامه هایی که ادعای آزاد بودن دارد. در این 
برنامه دو نماینده مجلس به عنوان موافق و 
مخالف FATF صحبت می کردند و خیلی از 

واقعیت ها درباره FATF روشن نشد.
نماینــده موافق، در برخی مــوارد اطلاعات 
کمتر و ناقصی داشــت و فرد مخالف نیز در 
برخی موارد اصل واقعیت ها را نمی گفت. فرد 
مخالف واقعیت مدعی بود که حق شرط هایی 
 CFT که ایران در دو کنوانســیون پالرمو و
گذاشــته، از ســوی FATF پذیرفته نشده 

است.
در صورتی که این ادعا درست نیست و پالرمو 
و CFT در ایران به قانون تبدیل نشده است 
 FATF که مسئولان ایرانی شروط خود را به
ارائه بدهند. در واقع ۶ سال است که این دو 

کنوانسیون در مجمع مطرح است. همچنین 
این نماینده مخالف FATF مدعی شده که 
اگر آن را تصویب کنیم و آنان شــروط ما را 
قبول نکنند کشور دچار مشکل خواهد شد. 
یکی از حق شرط هایی که در CFT مطرح 
شــده این است که اگر FATF شروط ایران 
را نپذیرد، دولت حق عضویت ندارد. متاسفانه 
FATF گرفتار تحریف های سیاسی در ایران 
شد. در طول 4 سال دولت بایدن، مناسبات 
اقتصادی ایران نســبتا خوب بود و خیلی از 
تنگناهایــی که در قبل و امروز دولت ترامپ 
است، وجود نداشت. اما چون ایران در لیست 
سیاه FATF قرار گرفت، خسارت جدی به 
منافع مردم و دولت زده شد. این موضوع به 
دلیل اینکه بانک های جهان با ایران کار نمی 
کردند باعث ســود دلالان شد و روسای قوا 
یک اعتراف دیرهنگام کردند مبنی بر اینکه 
۳0 درصــد ارزش پول ایــران به دلیل عدم 
عضویــت در FATF و تحریم ها از بین می 

رود.
این اعتراف دیرهنگام بود. اگر آن زمانی که 
FATF در مجلس دهم تصویب شد و ایران 
در لیست خاکســتری قرار داشت، پالرمو و 
CFT نیز تصویب می شــدند امکان اینکه 
ایران از این لیســت خاکستری خارج شود 
 CFT وجود داشــت. اما زمانی که پارلمو و
در مجمع تشــخیص تصویب نشد ما دیدیم 
که دشــمنان ایران مانند کشورهای مرتجع 
 FATFآن زمان و اسرائیل در هیأت اجرایی
صاحب منصب شدند و با فشار آنان در زمانی 
که چین رئیس FATF بود، ایران در لیست 

ســیاه قرار گرفت. الآن هم با آمدن سیاست 
فشار حداکثری، اگر ایران این دو کنوانسیون 
را تصویب کند، خســارات گذشــته جبران 
نخواهد شد و مسیر سخت تر از گذشته است.
یعنی شــما به تصویب FATF امیدی 

ندارید؟
بسیاری از فرصت ها از دست رفته است. اگر 
ایران در گذشــته از وارد لیست سیاه نشده 
بود؛ امــکان اینکه FATF بــه یک کانون 
تحریمی علیــه ایران تبدیل شــود، وجود 
نداشت. ولی الآن ایران در لیست سیاه است 
و بانک های کشورهای ایران نیز نمی توانند با 
مــا کار کنند. این فرصتی بود که تندروها از 

منافع ملی کشور گرفتند.
حتی اگر ایران این دو کنوانسیون را تصویب 
کند، به دلیل اینکه آمریکای دوران ترامپ به 
دنبال انزوای کامل ایران اســت و چین هم 
بر سر ایران معامله خواهد کرد، آغازگر یک 

مسیر پرسنگلاخ است.
 بنابراین، فرصت طلایی از دست رفته است. 
متاسفانه افراطیون کشور را به تصمیم گیری 
در قعر جهنم عادت داده اند و تا وقتی در قعر 
جهنم قرار نگیریم تصمیم نمی گیریم. این 
مورد را در زمان جنگ دیــده ایم، در زمان 
برجام و موارد مختلــف هم دیده ایم و یک 

آفت برای سیاست خارجی کشور است. 
اخیــرا تحلیل هایی مختلفــی درباره 
می  برخی  شــود،  می  مطرح   FATF
تصویب  کنوانسیون  دو  این  اگر  گویند 
را دور  تحریم ها  توان  نمی  نشود دیگر 
زد، برخی هم معتقدند که FATF بدون 
برداشته شــدن تحریم ها کارایی لازم 
را ندارد. نظر شما درباره این تحلیل ها 

چیست؟
مــن اعتقاد دارم اگــر در زمان مجلس دهم 
FATF تصویــب می شــد، ایــران از توان 
مذاکراتــی لازم برخــوردار بــود که پیش 
شــرط های خودش را بقبولاند. در آن زمان 
کشــورهای اروپایی با ایــران همراه بودند و 
اســرائیل نیــز در FATF صاحب جایگاه و 
نفوذ نبود. اما الآن شرایطی دیرهنگام موضوع 
FATF مطرح شده و آمریکا با سیاست فشار 
حداکثری حضور دارد. اسرائیل صاحب نقش 
اســت و کشورهای اروپایی در موضع سخت 

نسبت به ما قرار دارند.
در این شرایط اگر FATF با پیش شرط های 
گذشــته تصویب شود من معتقد هستم که 
کارشکنی های جدی بر ســر راه ایران برای 
همکاری با این مجموعه و خروج از لیســت 
ســیاه به وجود می آید. آمریکا، اروپا و دیگر 
بازیگران بر ســر پیش شرط ها با ایران دچار 

چالش می شوند.

رئیــس قوه قضائیه دربــاره ورود قوه 
قضائیه نسبت به انتصاب افراد مغایر با 
قانون انتصاب افراد در مشاغل حساس 

توضیحاتی ارائه کرد.
ایلنا، حجت الاســلام  به گزارش خبرنــگار 
محسنی اژه ای در چهارمین همایش سالانه 
بیانیه گام دوم انقلاب اســلامی اظهار کرد: 
انقلاب اسلامی در برهه ای از زمان اتفاق افتاد 
که در محاسبات عادی و اندیشکده های شرق 
و غرب به هیچ وجه چنین اتفاقی پیش بینی 
نشــده بود.  وی افزود: انقلاب اسلامی ایران 
بعد از 4۶ ســال قوی تر، بالنده تر، عمیق تر و 
از شعار ها و اهداف خود انحراف نداشته است.

وی با اشــاره به اینکه یکی از مســائلی که 
در گام دوم انقلاب مورد تکیه اســت اقتصاد 
است، گفت: ســعی کردیم تمام زمینه هایی 
که موجب مشــکلات اقتصادی می شــود را 
شناســایی کنیم و به دولــت و مجلس ارائه 

دهیم. 
اژه ای در پاســخ به ســوال یکــی از حضار 
که پرســید آیا نمی توانیــد جلوی معاونت 
راهبردی ریاســت جمهوری که غیرقانونی 

است را بگیرید، پاسخ داد: نه نمی توانیم.
وی خطاب به حضار گفت: شــما اگر نتوانید 
احساسات خود را در این نوع جمع ها کنترل 
کنید ضربه می خورید. خواهش می کنم اگر 
می خواهید مسئله ای را محاجه کنید قانون 
آن را ببینیــد. اگر نبینید در هنگام صحبت 

می شود احساسی.
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: براساس قانون 

کســانی که قرار است در شغل های حساس 
به کار گمارده شــوند باید استعلام شود. اگر 
کسی اســتعلام نکرد و به این سمت گمارد 
در قانون پیش بینی شده است چه برخوردی 
باید با او شــود. اگر اســتعلام کرد و جواب 
منفــی گرفت باز هــم در قانون پیش بینی 
شده است که چه اقدامی باید صورت بگیرد. 
از سه مرجع باید اســتعلام شود. اگر احیانا 

بین این سه مرجع اختلاف شد باز در قانون 
پیش بینی شده است که چه اقدامی صورت 
بگیرد. یک کارگروه مشخص شده و افراد آن 
هم مشخص است که در باره این موضوع حل 
و فصل کنند. وی با بیان اینکه تا الان به این 
رسیده ایم که افرادی که مشمول این قانون 
می شوند اجماالا بیشــتر از یک نفر هستند 
و احتمــال دارد در دســتگاه های دیگر هم 
داشــته باشیم، ادامه داد: اگر کسی که واجد 
این شــرایط نیست و یا خودش یا همسرش 
یا فرزندانش دو تابعیتی هســتند براســاس 
قانون ممنوع است که در این مشاغل به کار 
گرفته شود اگر در قانون گفتیم ممنوع است 
و مجازات در قانون تعیین نکردیم می شود 
تخلف اما اگر مجازات تعیین کردیم می شود 
جرم. وی ادامه داد: مدتی اســت دنبال این 
هستیم که ببینیم چه کسانی بدون استعلام 
و چه کســانی با استعلام در چه سمت هایی 
مشــغول هســتند تا بتوانیم در مورد آن ها 
تصمیم گیــری کنیــم. بایــد احصــا کنیم 
 ببینیم از ابتدای قانون چه کســانی مشمول 

این قانون بوده اند.

حشمت الله فلاحت پیشه:

فرصت طلایی برای تصویب FATF از دست رفته است
افراطیونکشوررابهتصمیمگیریدرقعرجهنمعادتدادهاند

محسنی اژه ای:

مشمولین قانون انتصاب افراد در مشاغل حساس اجمالا بیشتر از یک نفر هستند

محمود واعظی مطرح کرد

شکست خوردگان به دنبال ناامید کردن مردم
محمد مهاجری:

شایعه پراکن ها قالیباف را هم نمی خواهند
در حالی که فقط چند ماه از اســتقرار دولت مسعود پزشکیان می گذرد، برای 
دومین بار شــایعاتی در خصوص استعفای رئیس جمهور مطرح شد.  مسئولان 
دولت علاوه بر تکذیب این شایعه، استعفای پزشکیان را آرزو و رویابافی مخالفان 

خواندند.
قائــم مقام حزب اعتدال و توســعه و از دولتمردان دولت حســن روحانی به خبرگزاری 

خبرآنلاین می گوید؛»تندروها اگر زورشان برسد دست به هرکاری می زنند.«
محمود واعظی با بیان اینکه اینگونه اقدامات با هدف تشــویش اذهان عمومی و فشــار به 
دولت برنامه ریزی می شــود و از دو جبهه، عملیاتی می شود، گفت: یک جبهه مربوط به 
مخالفین نظام در خارج از کشور و  دیگر آن به مخالفان دولت در داخل برمی گردد. روشن 
اســت که در داخل نیز برخی از رقبای انتخاباتی با هدف تضعیف دولت فضاسازی و مانع 

تراشی می کنند که ما مشخصا شاهد رویکرد تند برخی از افراد جبهه  پایداری هستیم. 
وی با تاکید بر اینکه اما این کارها در راستای منافع ملی نیست؛ افزود: آن هم در وضعیتی 
که دولت با فشارهای خارجی، شرایط پیچیده منطقه ای و وضعیت پرچالش اقتصادی رو به 
رو است. متاسفانه این اقدامات سلبی از سوی برخی از تندروهای داخل به شکل همسو با 

مخالفین خارج از کشور صورت می گیرد. 
واعظی با اشاره به اینکه این تفکر به دنبال مشارکت حداکثری در انتخابات نیست، گفت: 
معمولا این گروه در انتخابات با مشارکت پایین پیروز شده اند؛ در گذشته یکی از اعضای 
جبهه پایداری به صراحت اذعان کرده بود که هرچه میزان مشــارکت مردم در انتخابات 

کمتر باشد احتمال پیروزی ما بیشتر است.
وی با بیان اینکه حاکمیت و نظام این تفکر را قبول ندارد. خاطر نشــان کرد: این ها  یک 
گروه اقلیت هستند و صدایشان بلند و میان مردم هم در اقلیت اند. نظام، دولت چهاردهم 
و ظرفیت قانون اساســی بر مشارکت حداکثری متمرکز و استوار است چون مشارکت بالا 

قدرت نظام را افزایش می دهد.
واعظی یادآور شــد: تندروها اگر زورشان برســد همه کار می کنند. مثلا سعی می کنند 
انتخابات را طوری مدیریت کنند که همواره خود، ابواب جمعی و این تفکر انسدادی بر سر 

کار باشند. در منطقه هم از این نوع کشورها داریم. 

محمد مهاجری شورای اطلاع رسانی دولت گفت: دو گروه خیلی دوست دارند که 
پزشکیان زودتر استعفا بدهد. یک گروه اپوزیسیون و خارج نشین ها هستند که 
می خواهند در کشــور بی ثباتی وجود داشته باشد. گروه دوم طرفداران جلیلی 
هستند که فکر می کنند با استعفای پزشکیان، جلیلی رئیس جمهور می شود. این 
در صورتی است که باید به حامیان جلیلی اطمینان خاطر داده شود که او رئیس 

جمهور نخواهد شد.
محمد مهاجری، عضو شــورای اطلاع رســانی دولت، در واکنش به اینکه از زمان روی کار 
آمدن دولت چهاردهم چندین بار شایعه استعفای پزشکیان را بر سر زبان ها انداختند فکر 
می کنید هدف از این فضاسازی ها چیست، گفت: عبارت طنزآمیزی به خاطرم رسید مبنی 
بر اینکه می گویند شایعه شده که پزشکیان تا دیروز با ۱۵ نفر اصلاح طلب مشورت کرده 
که استعفا بدهد، من شمردم مجموعاً در مملکت ۱4 تا اصلاح طلب بیشتر نداریم به همین 

دلیل به نظر می رسد که این قبیل خبرها از همان دسته اخبار بدون اعتبار است.
بنا بر روایت مُنیبان، او افزود: دو گروه خیلی دوست دارند که پزشکیان زودتر استعفا بدهد. 
یک گروه اپوزیســیون و خارج نشین ها هســتند که می خواهند در کشور بی ثباتی وجود 
داشته باشــد. گروه دوم طرفداران جلیلی هستند که فکر می کنند با استعفای پزشکیان، 
جلیلی رئیس جمهور می شــود. این در صورتی است که باید به حامیان جلیلی اطمینان 
خاطر داده شود که او رئیس جمهور نخواهد شد. حتی اگر در ایران یک نفر زندگی کند و 

آن جلیلی باشد او حتی به خودش هم رأی نخواهد داد.
مهاجری در پاســخ به این سوال که میان آرای پزشکیان و جلیلی فاصله چشمگیری بود 
اما با این وجود این امکان وجود دارد که توهم حامیان جلیلی به واقعیت بپیوندد؟ تصریح 
کرد: اینها توهم است لذا هدف شایعه پراکن ها این است که پزشکیان و افراد عاقل نباشند 
البته آنها دوست دارند قالیباف هم نباشد. آنها دنبال عنصر ضعیف النفس هستند که آدم 

خودشان باشد، تو سرش بزنند و هر چه به او گفتند را عمل کند.
عضو شورای اطلاع رسانی دولت در پاسخ به این سوال که منظور شما این است که قالیباف 
هدف بعدی شایعه پراکن ها است؟ خاطرنشــان کرد: در حال حاضر قالیباف خیلی سوژه 

نیست بهرحال او در فضای سیاسی فعلی شخصیت مهمی است.




